
Zápis – Informační centrum pro mládež v Jilemnici 

KULATÝ STŮL ZDRAVÉHO MĚSTA JILEMNICE   
Informační centrum pro mládež v Jilemnici 

10. listopadu 2009 od 16:00 hod. v zasedací místnosti městského úřadu 

 
 
 
Dle prezenční listiny 30 přítomných.  
Za MěÚ: Ing. Čechová, Ing. Ouhrabková, Mgr. Jandurová, Ing. Šnorbert, Ing. Faistauer 
 
Moderace: Ing. Ouhrabková 
 
1) Úvod – Ing. Ouhrabková přivítala přítomné, hosty, stanovila pravidla komunikace u dnešního 

kulatého stolu. Výstupy kulatého stolu: podnět pro RM (zda a jak podpořit vznik a provoz ICM), 
zajímavé náměty na činnost ICM. 

 
2) Politička zdravého města – podnět na vybudování ICM přišel ze spodu. Město Jilemnice tuto 

myšlenku podporuje, protože zde vidí velkou příležitost na podporu rodinné politiky. Velmi 
důležité je, že ICM je určeno pro neorganizovanou mládež, vstup je bezplatný, nevázaný na 
členství – ICM takto můžeme vnímat jako zařízení s výrazně preventivním charakterem 
(významné pro děti a mládež, rodiče, školy). Zároveň by mělo ICM působit jako sjednocovací 
prvek pro místní spolky a NNO (prostor pro společnou propagaci, využití prostor, spolupráci).  

 
3) Co se dosud udělalo – v Jilemnici se problematika vzniku centra pro mládež diskutuje již 2 roky. 

Původně se řešil námět vytvořit v Jilemnici dům dětí a mládeže – od toho se brzo ustoupilo 
(v Jilemnici je bohatá spolková činnost). Další myšlenkou bylo nízkoprahové centrum – i toto 
bylo zavrženo (zaměřeno na úzkou cílovou skupinu, která v Jilemnici není příliš početná). ICM se 
ukázalo jako alternativa uspokojující širokou skupinu neorganizované mládeže. Dosud se nám 
podařilo nalézt vhodné prostory v rekonstruovaném objektu čp. 1 (bývalý Pivovar). Je nutné 
vybrat vhodného provozovatele a najít optimální osobu. Stejně důležité je nalézt odpovídající 
míru a formu podpory ze strany města. 

 
4) Prezentace ICM z Lomnice nad Popelkou – Mgr. Svoboda a Mgr. Šimůnková podrobně seznámili 

s činností svého ICM i dalšími aktivitami, které provádějí. Stručně: ICM je zařízení docházkového 
typu otevřené všem bez poplatku, pokud chtějí čerpat dotaci MŠMT, musejí mít certifikaci a 
splnit základní nabídku služeb, kterou musí standardizovaná ICM poskytovat. Doporučují zapojit 
se do AICM, která zajišťuje informační a komunikační servis (setkávání, výměna zkušeností, 
poskytování podkladů). V současné době se služby čistě informačního charakteru (vyhledávání, 
zpracování, třídění) posouvají k poradenským aktivitám (nasměrování klienta na odborníky). 
Samozřejmostí je diskrétní zóna. Aktivovali činnost mládežnického parlamentu v Lomnici. 
Personál – pokud chceme kvalitní ICM, je osoba jedním z nejdůležitějších předpokladů; 
požadavky: je komunikativní, umí druhé motivovat, nepostrádá aktivní  a kreativní přístup, 
schopnost psát projekty. Finance – ideální je mít 1 pracovníka na plný úvazek, provozní a 
mzdové náklady – optimum 500 tis. Kč/rok. Podrobněji o nabídce a činnosti ICM viz: 
www.icmlomnice.cz.  

 
5) Diskuse: 

Zřizovatelem a provozovatelem ICM je občanské sdružení Klub přátel a sponzorů Domu dětí a 
mládeže Lomnice nad Popelkou. 
Každý rok musí psát projekt. Nedostávají peníze na více let dopředu. Jako každá NNO pracují 
v určité nejistotě. 

http://www.icmlomnice.cz/
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Doporučení zapojit i Svazek Jilemnicko do řešení ICM v Jilemnici (reálný předpoklad, že ho budou 
využívat dojíždějící žáci. 
Zástupci dětí a mládeže informovali o tom, že v souvislosti s Bike parkem vytvořili neziskové 
sdružení, aby mohli řešit problémy související s provozem. Bylo jim doporučeno vytvořit spíš 
neformální sdružení. ICM nabídlo pomocnou ruku při sepisování mládežnických projektů. 
Zazněly informace o ICM v Třebíči, Olomouci. 

  
6) Závěry  

 Chceme ICM v Jilemnici 
 Zástupci města osobně projednají možnost provozování ICM se všemi zúčastněnými 

NNO 
 Podporujeme myšlenku finanční podpory ze strany města (adekvátně vůči ostatním 

NNO) 
 Podporujeme myšlenku personální pomoci při zpracování projektů ICM ze strany města 

(zahájení provozu) 
 Doporučujeme projednat záměr vytvoření ICM ve Svazku obcí Jilemnicko, možnost 

finanční podpory provozu i z jejich strany 
 
 
V duchu závěrů kulatého stolu předloží politička Zdravého města Jilemnice materiál Radě města 
Jilemnice. 
 
 
 
 
 
 
V Jilemnici dne 11.listopadu 2009 
Zapsala: Kateřina Jandurová 

 


